
Kære skydebrødre, formand samt ny som gammel fuglekonge. 

Jeg er ikke særligt aktiv medlem for såvidt angår skydetræningen, så det er jo nok 
derfor, at jeg er blevet spurgt, om jeg vil holde talen for skytterne - altså de aktive. 

Det er jo kun 4 gange om året man mødes til skydetræning på Tjørnegårdsskolen, så 
det burde man jo nok få tid til i denne her fremskredne alder. 

For det at være skytte forpligter. Man skal træne, så man kan få ram på tysken, og vi 
skal jo værne om Roskilde og dens borgere, men det er måske nærmere en Putin-
russer vi skal have ram på. 

Pr. tradition er vi ikke krigeriske af natur i dag. I vikingetiden var det noget helt andet; 
der var vi tit på krigsstien., og lidt krigerblod er der nok stadig i os. 

Skydetræningen er helt uskyldig og en gammel tradition - og traditioner skal der 
værnes om. Skytter, som møder op og træner så sveden springer, skal have en stor 
tak - og ikke mindst tak til Bennie, som troligt møder op hver gang med smørrebrød 
og øl til de fremmødte. 

I Danmark skal vi i øvrigt til at opruste! 13.000 flere ansatte til forsvaret = 18 milliarder. 
I skrivende stund har jeg hørt i TV Avisen, at staten har lavet et forsvarsforlig på ikke 
mindre end 143 milliarder over 10 år! Tyskland vil også opruste, og deres budget 
ligger på ikke mindre end 750 milliarder. 

Jeg tror ikke, at vi bliver indkaldt, og det er meget godt vores alder taget i 
betragtning. 

Vores tradition skal fortsætte. I gamle dage hed det i øvrigt våbenøvelse og 
papegøje-gilder, så vi fortsætter med hyggen og skyder papegøjen ned, så en skål 
for vores skytter er helt på sin plads. 

Lad os rejse os og sige skål til hinanden og håbe på fred i verden.
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